

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**CONCEPT, FEATURES AND FUNCTIONS OF A LEGAL ENTITY IN
COMPARATIVE LAW (PRACTICE OF PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA
AND FOREIGN COUNTRY (-IES) (USA, UK, RUSSIAN FEDERATION)**

Jiang Zhengze

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

T. M. Khaletskaya

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 44 p, 50sources.

2. Keywords: LEGAL ENTITY, COMPARATIVE LAW, FUNCTION, LIMITED LIABILITY, PARTNERSHIP.

3. The content of the work

Object of the study is the concept, characteristics and functions of legal entities in comparative law.

Subject of the study is the international treaties, supranational law, domestic legislation, case law, working papers of international organizations.

The aim of the thesis : by comparing the legal systems of different countries (such as China, the United States, the United Kingdom, Russia, etc.), the differences and similarities in the concepts, characteristics and functions of legal entities in each country are analyzed.

Methods of research: literature review, comparative law research.

Results:The study found that although there are commonalities in the definitions of legal entities in the legal systems of different countries, they show significant differences in specific characteristics and applications. By comparing the characteristics of legal entities in countries such as China, the United States, the United Kingdom, and Russia, the paper draws out the main differences in the rights, responsibilities, and governance structures of legal persons in each country. The novelty of the paper lies in its multi-dimensional comparative approach, which not only compares legal provisions but also conducts in-depth analysis of legal practices, economic impacts and cultural differences.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results:The results of the diploma work can play an important role in promoting the improvement of the legal system, promoting international economic cooperation and exchanges, protecting social and public interests, and promoting innovation and entrepreneurship.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 44, 50 источника.

2. Перечень ключевых слов : Юридическое лицо, сравнительное право ведение, функции, ограниченная ответственность, товарищество.

3. Содержание работы

Объектом понятие, характеристика и функции юридических лиц в сравнительном правоведении.

Предметом международные договоры, наднациональное право, внутреннее государственное законодательство, прецедентное право, рабочие документы международных организаций.

Цель дипломной работы : Путем сравнения правовых систем разных стран (таких как Китай, США, Великобритания, Россия и др.) анализируются различия и сходства в понятиях, характеристиках и функциях юридических лиц в каждой стране.

Методы исследования: обзор литературы, сравнительное правоведение.

Результаты: В ходе исследования установлено, что хотя в определениях юридических лиц в правовых системах разных стран имеются общие черты, они демонстрируют существенные различия в конкретных характеристиках и применении. Сравнивая характеристики юридических лиц в таких странах, как Китай, США, Великобритания и Россия, в статье выявляются основные различия в правах, обязанностях и структурах управления юридических лиц в каждой стране. Новизна статьи заключается в ее многомерном сравнительном подходе, который не только сравнивает правовые положения, но и проводит углубленный анализ юридической практики, экономических последствий и культурных различий.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты дипломной работы могут сыграть важную роль в содействии совершенствованию правовой системы, развитию международного экономического сотрудничества и обменов, защите социальных и общественных интересов, а также продвижении инноваций и предпринимательства.